學會長獻詞 essage from the Honorary President



榮譽會長梁唐青儀女士 Mrs Regina Leung, Honorary President

今年是我最後一年擔任香港家庭計劃指導會榮譽會長,很高 興看到家計會在 2016-17 年度繼續實踐使命,積極在本港提倡和 推廣性與生殖健康及權利,並取得豐碩成果。

二零一六年是家計會生育指導服務的鑽禧誌慶。為紀念這個重要里程,家計會特別舉辦新聞發布會,回顧過去六十年的服務發展及成果,包括介紹家計會前年與香港大學合作設立的「家計會男科化驗所」,並公布一項有關香港不育婦女性功能障礙和生活質素的最新研究結果,讓大家了解香港不育婦女的情況,以及家計會所提供的相關服務。

家計會去年繼續支持和配合政府的工作,開展關愛基金資助的「免費子宮頸癌疫苗注射先導計劃」。該計劃以低收入家庭的青少年女性為對象,自二零一六年十月推出以來,反應熱烈,在短短數月已有數千名少女受惠。此外,家計會亦積極進行宣傳教育,增加家長及少女對子宮頸癌和預防方法的認識。

鑑於香港愛滋病病毒感染個案數目有上升趨勢,家計會去年與紅絲帶中心合辦「同抗愛滋,行動快啲!」全球同抗愛滋病運動 2016,凝聚社會力量,一同對抗愛滋病。此外,為增加青少年對愛滋病的認識,家計會在 2016/17 學年與紅絲帶中心合作,推出以中學生為對象的「知多•滋少-生活技能為本愛滋病教育計劃」,並精心製作了三輯動書短片教材。

為推廣性教育,家計會今年三月再度與香港性教育會合辦香港性文化節。今屆性文化節的主題為「性·躍動-運動與性」,旨在與大眾探討運動與性、性別、性文化及社會的關係,並繼續提供一個輕鬆愉快、開明開放和彼此尊重的談性平台。

家計會一直致力服務社會,造福社群,成績有目共睹。很高 興過去五年能與這支優秀團隊共事。卸任之際,衷心祝願家計會 未來工作順利,繼往開來,再創佳績。



榮譽會長梁唐青儀

This is my final year to serve as Honorary President of the Family Planning Association of Hong Kong. I am pleased to see that the Association continued its mission to advocate and promote sexual and reproductive health and rights in Hong Kong with remarkable achievements in 2016-17.

2016 marks the Diamond Jubilee of the Association's Subfertility Service. To commemorate this milestone, the Association organised a press conference to review the Service's developments and achievements over the past 60 years, including the setting up of the HKU-FPA Andrology Laboratory in 2015. The press conference also released the findings of a recent study on the sexual functioning and quality of life of subfertile women in Hong Kong to provide a general picture of the situation of subfertile women in Hong Kong and the relevant services provided by the Association.

Last year, the Association continued to support and complement the Government's work by rolling out the Free Cervical Cancer Vaccination Pilot Scheme funded by the Community Care Fund. The Scheme has attracted overwhelming responses since its launch in October 2016 and has served thousands of teenage girls from low-income families in only a few months' time. Apart from this, the Association also conducted publicity and education to raise awareness among parents and girls about cervical cancer and its prevention.

In view of the rising trend of HIV infection in Hong Kong, the Association and the Red Ribbon Centre jointly organised the "On the Fast Track to End AIDS" World AIDS Campaign 2016, which called for concerted efforts to fight against AIDS. To enhance young people's understanding of AIDS, the Association collaborated with the Red Ribbon Centre to roll out the life skills-based education programme on AIDS for secondary school students in the school year 2016/17 and developed three animated videos as teaching tools.

To promote sex education, the Association organised the Hong Kong Sex Cultural Festival again with the Hong Kong Sex Education Association in March this year. Themed on "Sexuality and Sports", this year's Festival aimed to explore the connections between sports culture and gender, sex culture and society, and continued to provide a platform for open and respectful discussion about sex in a light-hearted atmosphere.

The Association's unwavering efforts to serve the community are widely recognised. It has been a pleasure to work with such an outstanding organisation over the past five years. While stepping down as Honorary President, I wish the Association all the best and every success in its future endeavours.

Regina Leung Honorary President